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Ministerstvo školství si v roce 2009 polepší o 5,2 miliardy
korun

Ministerstvo školství si příští rok oproti letošku polepší o 5,2 miliardy korun ze státních prostředků a bude mít k dispozici
skoro 124 miliard. Po započtení financí z EU bude rozpočet o dalších deset miliard vyšší. ČTK to sdělila mluvčí úřadu
Kateřina Böhmová.     Ministerstvo považuje nárůst rozpočtu za úspěch. "Ukazuje se, že vláda pokládá školství za jednu
ze svých nejvýznamnějších priorit a že to nejsou jen slova," uvedl ministr školství Ondřej Liška (SZ).     Na platy v
regionálním školství půjde v příštím roce oproti letošku o čtyři miliardy korun více, uvádí ministerstvo. Nárůst prostředků
za tímto účelem se podařilo vyjednat už letos na jaře. Další půl miliarda z vyjednaného nárůstu šla do škol již letos. Podle
ministra učitelům příští rok vzrostou mzdy minimálně o šest až sedm procent. Je prý možné, že růst bude činit až deset
procent, protože se do něj promítnou odchody pedagogů v souvislosti s klesajícím počtem žáků.     Odhad ministerstva
financí je ještě optimističtější, dnes uvedlo, že platy státních zaměstnanců v příštím roce porostou zřejmě o 1,5 procenta,
učitelům ale vzrostou o 9,8 procenta. Ve skutečnosti by pak mohl růst jejich mezd překročit deset procent a možná
dosáhnout až 12 procent, sdělilo ministerstvo financí.     Předseda školských odborů František Dobšík ČTK řekl, že k
určitému posunu v platech pedagogů určitě dojde. Uvidí se však, zda nárůst dokáže alespoň částečně vyrovnat letošní
vysokou inflaci, která podle odborů stojí za tím, že reálné mzdy pracovníků ve školství klesají.     Podle Dobšíka vnímají
zaměstnanci škol jako problém to, že se má zvýšení projevit pouze v motivační složce platu, tedy v osobním ohodnocení,
a ne nárokové složce. Odborářům se také nelíbí, že růst se netýká ostatních pracovníků, tedy třeba školníků.     Na
poslední chvíli si polepšily i vysoké školy, které dostanou o miliardu více, než s čím počítal původní návrh. Předseda
České konference rektorů Jan Hron ČTK už v pondělí řekl, že navýšení vítá, není však prý dostatečné. Podle vysokých
škol by měl nárůst činit alespoň tři miliardy.     I Liška požadoval větší růst a chtěl pro univerzity dvě miliardy, zbylou
prý bude hledat jinde v rozpočtu.    
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